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Nyolctagúvá fogyatkozott a ve
rőcei képviselő-testület, miután 
a lemondott képviselők közül 
kettőnek a helyét még nem sike
rült betölteni. A községben so
kan aggódnak, hogy a testület 
nem húzza ki a ciklus végéig.

A verőcei képviselő-testület 
tíz megválasztott képviselőjéből 
eddig négy adta vissza megbíza
tását, köztük a község alpolgár
mestere is. A listán ugyan még 
szerepel hat név, de ketten már 
közölték, hogy nem kívánnak a 
testület munkájában részt venni.

Pölcz Ernő polgármester sze
rint nincs személyes ellentét 
közte és a lemondott képviselők 
között. Úgy gondolja, hogy vol
tak, akik nem tudták elviselni, 
hogy véleményükkel kisebbség
ben maradtak, és olyanok is, 
akinek abból lett elege, hogy a 
polgárok egyes döntésekért őt 
hibáztatták, ócsárolták.

Természetesen követtek el 
néhány hibát, ám ezeknek nem 
volt komoly hatásuk a település 
életére. A község hét intézménye 
működik, készül a gázberuhá
zás, elkészült a csatornázás. 
Jövőre rendbe hozzák a község 
útjait is. A mérleg másik oldalán 
ugyan ott van a több mint hu
szonötmilliós forráshiány, a 
rossz állapotban lévő, felújításra 
szoruló intézmények.

Pölcz Ernő tulajdonképpen 
természetesnek tartja azt is 
hogy a ciklus utolsó évére már 
senki nem vállal szívesen képvi
selői megbízatást. Főleg akkor, 
ha az 1994-es választáson három 
polgármesterjelölt nem a meg
választott polgármester támoga
tói közé tartoztak. De mindezek 
ellenére sem tart attól, hogy i 
képviselő-testület működéskép 
telenné válik.

B. J.

Biztonságosabb lesz a 12-es főút
Új csomópont épül Zebegénynél

A kritikus pont, a zebegényi bejáró
Szeptember végére elkészül az 
útkorrekció a 12-es út Zebe- 
gényből Szob felé kivezető sza
kaszán. A vasúti felüljáró alatti 
keskeny út helyett, új nyomvo
nalon, egy szélesebb, biztonsá
gosabb utat építenek ki.

_________ MUNKATÁRSUNKTÓL_________

Hosszabb ideje dolgoznak az 
építők a 12-es út Zebegényből 
kivezető szakaszának korszerű
sítésén. A vasúti híd alatt átve
zető, elkeskenyedő úton eddig 
meglehetősen veszélyes volt a 
közlekedés, a nagyobb jármű
vek el sem fértek egymás mel

lett. Az átépítés eredményekép
pen itt új nyomvonalra kerül a 
12-es főút, és ezáltal jóval biz
tonságosabb lesz ez a szakasz.

Átalakítják a vasúti felüljáró 
utáni csomópontot is, ahol ko
rábban szintén nehezítette a 
közlekedést a keskeny út, erős 
lassításra kényszerítve a Szob 
felől érkezőket. Itt tulajdonkép
pen egy új csomópont épül ki.

A vízlépcső-beruházással, a 
rehabilitációval összefüggő út
építést a Mélyépítő Rt.', illetve 
alvállalkozói végzik, a beruhá
zó a Pest Megyei Állami Közút
kezelő Közhasznú Társaság. Az 
utóbbitól kapott tájékoztatás

HANCSOVSZKI JÁNOS FELVÉTELE

szerint a 12-es út e szakaszának 
átépítése szeptember végére el
készül.

Rövidesen újabb jelentős út
építés kezdődik a 12-es főúton. 
Nagymaros északi részén, még a 
város belterületén, két egy
irányú utcán bonyolódik le a fő
út forgalma, meglehetősen éles 
és veszélyes kanyarokkal. A ter
vek szerint a Szob felé vezető 
egyirányú utcát szélesítik úgy 
ki, hogy a forgalom mindkét 
irányban ezen az úton bonyo
lódhasson le. Ehhez azonban 
először az önkormányzatnak 
területet kell biztosítania az 
építők számára.

I  TUDÓSÍTÓINK JELENTIK
HERNÁD: Megnyitották az ötödik Hernádi Ősz rendezvénysoro
zatot, s harmadik alkalommal állították startvonalhoz a Lantos 
Mihály Lovas Sportegyesület tagjait, akik lovasparádén mutat
ták be tudásuk legjavát. A főzőversenyt és az Aranykanál-díjat a 
Nyeste család nyerte. (M. M. Gy.)
IKLAD: Első alkalommal döntött a helyi képviselő-testület az Ik- 
lad Községért emlékplakett adományozásáról. A kitüntetést Piri 
Margit tanítónak ítélték. A 81 éves pedagógus ikladi működésé
nek 37. évében, 1978-ban ment nyugdíjba. A nemzeti ünnepen új 
búzából sütött kenyeret nyújtották át az ausztriai Tauplitz test
vérfalu küldöttségének. A stájerországi településről is sokan köl
töztek a Galga menti községbe a XVIII. században. (G. B.)
GÖDÖLLŐ: A városi képviselő-testület által tavaly alapított 
díszpolgári címet első ízben dr. Habsburg Ottónak adományozták 
az elmúlt évben. Az idén Fényi Ottó nyugalmazott kormányzó 
perjelnek, a gödöllői Szent Norbert Premontrei Gimnázium nyá
ron nyugdíjba vonult igazgatójának adta át az oklevelet és az 
arany pecsétgyűrűt a képviselő-testület ünnepi ülésén dr. Gémesi 
György polgármester. (B. G.)
ÓCSA: Az önkormányzat és az egyház jó kapcsolatának eredmé
nye, hogy a katolikus temető környékét felújították, korszerűsí
tették. Járdákat és kerítést építettek, valamint kivágták azokat a 
nyárfákat, amik az elöregedésük miatt veszélyesekké váltak. 
Ezek helyére új facsemetéket és bokrokat ültetnek az ősszel. A 
költségeket az önkormányzat állta. (M. A.)
SZIGETSZENTMIKLÓS: Tizenegymillió forintos költséggel bő
vítik a József Attila Általános Iskola konyháját. A munkálatok 
augusztus 11-én elkezdődtek, s ha a tanévnyitásra nem is, de ok
tóber 1-jéig befejeződnek. Egy hónapig a diákok számára más 
konyhában főznek. (M. M. Gy. )
TÁPIÓGYÖRGYE: A szűkös anyagi lehetőségek ellenére az idén is 
megnyitotta kapuit a györgyei strand, amit az önkormányzat üze
meltet. A lassan vége felé közeledő szezon statisztikája azt bizo
nyítja, hogy nagy az igény a strandra, annál is inkább, mert a kör
nyéken a legolcsóbb. A belépődíj maradt a tavalyi, ugyanakkor 
növelték a szolgáltatások színvonalát, s az eddigi egy úszómester 
helyett kettő vigyázza a strandolok biztonságát. (M. Gy. O.)
DÖMSÖD: A németországi Malsfeld városka önkormányzata 
tűzoltókocsival ajándékozta meg a Duna-parti nagyközséget. Az 
értékes ajándékért Kudar Zsigmondné polgármester mondott kö
szönetét Lothar Schneidertnek és Nyerges Lászlónak, akiknek 
bokros érdemeik vannak az ajándékozásban. (O. Sz.)
ÖRKÉNY: Felavatták az ország 189. mentőállomását. A település 
költségen épült 66 négyzetméteres kiszolgáló részleg és az 55 
négyzetméteres, két mentőautó befogadására alkalmas fűthető 
garázs minden igényt kielégít. (M. Gy. O.)
SZENTMÁRTONKÁTA: Az Európai Unió normáinak megfelelő 
óvoda építését határozta el az önkormányzat a két óvoda közül a 
kisebbik átköltöztetésére. A tervrajzok az ÁNTSZ és az EU szigo
rú normái szerint készülnek, amelyek szerint többek között a 
központi gázfűtést csak radiátorokban vezethetik a szobákba, az 
ebédszállító kocsi nem hajthat át az udvaron, s minden egyes gye- 

1 rekre határozott négyzetmétert kell biztosítani. így valószínű, 
hogy az egy év múlva induló új oviba nem lehet a kelleténél több 
gyereket felvenni, bár erre nincs is sok esély: Szentmártonkátán 
is kevés a gyerek, a két óvodába összesen 161-en járnak. (J. A.)

Új községháza Szigetcsépen
TUDÓSÍTÓNKTÓL

Szigetcsépen francia és szlovén 
vendégek asszisztáltak az ün
nephez és az új községháza fel
avatásához, melynek tervezését 
és kivitelezését Kóta István pol
gármester méltatta.

Mint elmondta, 1990-ben 
gyakorlatilag úgy kezdett mun
kához az önkormányzat, hogy 
nem volt hivatal, a régi, száz
éves községháza alkalmatlan

nak bizonyult közigazgatási cé
lokra. A művelődési házban 
„vendégeskedtek” közel hét 
évig.

Az új hivatal a régi községhá
za helyén épült fel a Szabadság 
utcában 30 millió forintért. A 
340 négyzetméteres épületben 
kilenc iroda áll az ügyfelek ren
delkezésére. Alatta 100 négy
zetméteres pince van, amit irat

tá rn a k  és a polgárőrségnek 
szántak.

Budakeszi székely testvére
Testvérvárosi szerződést erősí
tett meg Budakeszi és Csíksze
reda. Ezúttal a magyarországi 
település látta vendégül az er
délyi delegációt.

A budakesziek barátsága a 
csíkszeredaiakkal a Buda Kör
nyéki Székely Kör révén kezdő
dött. A másfél száz tagot szám
láló, hagyományőrző csoport
nak Budakeszi a székhelye, de 
az egyesületi életben telkiek és 
budajenőiek is részt vesznek.

A környéknek nem egy lakója 
ugyanis a székelyekkel tart ősi 
rokonságot. Ezért vették föl ve
lük a kapcsolatot, s hívta meg 
nyolc évvel ezelőtt a Székely 
Kör az ő ottani katolikus gyüle-

kezetetüket Magyarországra, 
Szent István ünnepére.

Azóta is lezajlott egy-két jó 
emlékű találkozás -  aminek kö
szönhetően az eddig csak roko
ni és baráti kapcsolatok idén 
már közéleti szintre jutottak: a 
két település május 16-án, a 
csíksomlyói búcsú alkalmával 
testvérszerződést kötött egy
mással.

Akkor az erdélyiek látták 
vendégül a magyarországiakat; 
most, augusztus 19-én a Csík
szeredái küldöttség érkezett 
hozzánk -  hogy a szerződést 
Budakeszi egész népe előtt is 
ünnepélyesen megerősítsék.

R. V.

Gödre megy a Penny Market
Eredménytelen volt a tiltakozó akció

Több százan tiltakoztak Gödön a 2-es főút mellett tervezett ben
zinkút és bevásárlóközpont építése ellen. A tiltakozást aláírók 
között voltak a környékbeli üzlettulajdonosok is, akik vállalko
zásaik tönkremenetelétől tartanak. Végül is üzemanyagtöltő állo
más nem lesz, de a Penny Market megépíti áruházát.

Bár a Kincsem park, illetve a és a Kincsem utca szüárd burko-
szomszédságában lévő -  a 2-es 
főút mellett fekvő -  terület hasz
nosítása, eladása ellen nem so
kan tiltakoztak, a nagyközség 
képviselő-testülete mégis az ér
tékesítés mellett döntött. A tilta
kozók képviselői a testület előtt 
is kifejtették véleményüket, 
hangot adva aggodalmuknak, 
hogy a Penny Market alacsony 
áraival tönkreteszi a környékbe
li vállalkozásokat, s ha már nem 
lesz konkurenciája, kénye-kedve 
szerint alakítja áruinak árát.

A több száz tiltakozó aláírás 
ugyan azt sugallja, hogy a kör
nyék lakossága meglehetősen 
egységes álláspontot képvisel, 
ám egy -  érthető okokból -  ma
gát megnevezni nem kívánó vál
lalkozó helyeselte, hogy az ön- 
kormányzat nem engedett a köz
hangulatnak. (Igaz, az ő üzlet
menetét nem befolyásolja köz
vetlenül a bevásárlóközpont lét
rejötte.) Mint elmondta, a fejlő
dést nem szabad, de nem is lehet 
megállítani, és mindenkinek 
szembe kell nézni a piacgazda
ság kihívásaival, feltételeivel.

Az önkormányzat már május 
végén kifejezte szándékát, hogy 
a több mint hatezer négyzetmé
teres területet értékesíti, 5500 
forint négyzetméterenkénti árat 
szabva meg. A testület a benyúj
tott építési javaslattal szemben 
ragaszkodott a Köztársaság útja

lattal való ellátásához, és ötezer 
négyzetméteres terület eladási 
árát megemelte. Júliusi ülésén 
pedig felhatalmazta a nagyköz
ség polgármesterét, hogy kösse 
meg az előszerződést az Inter- 
Bonum Kft.-vel.

Mint Cseri Tibor aljegyző el
mondta, a beruházó elállt a ben
zinkút építésétől, és vállalta a 
terület csatornázását, valamint 
egy parkoló kiépítését is. Az al
jegyző szerint ezzel végre megol
dódik a Kincsem-épület sorsa is, 
ugyanis a jelenleg négy vállalko
zó tulajdonában lévő patinás 
építményt is átveszi a beruházó, 
és vállalja felújítását.

A mai, Kincsem néven ismert, 
már meglehetősen rossz állapot
ban lévő épület valamikor csár
da volt, s már a tizennyolcadik 
századi térképen is megtalálha
tó. Bátorfi József önkormányza
ti képviselő -  aki a Kincsem- 
épület múltját is kutatta -, az al
jegyzővel ellentétben, egyáltalán 
nem biztos abban, hogy a volt 
csárda felújítva, teljes egészében 
fennmarad. Mint mondta, a mel
lette lévő, 1824-ben épült istál
lót sem sikerült megmenteni, há
rom éve lebontották. Attól tart, 
hogy az egykori csárdaépület, 
ahol a világhíres csodakanca, 
Kincsem is élt, szintén a „piac- 
gazdaság áldozata” lesz...

B. J.

B a t t á r a  t e l e p ü l  a z  é r d i  t ű z o l t ó s á g
A belügyminiszter előzetes 
egyetértését adta az érdi városi 
tűzoltóság megszüntetéséhez, és 
az önkormányzati tűzoltóság 
létrehozásához Százhalombat
tán. A hosszú huzavona végére 
pontot tevő döntés azt a furcsa 
helyzetet hivatott feloldani, 
hogy az érdi tűzoltók Battáról 
szálltak ki.

Érd városába az utóbbi évek 
során Százhalombattáról jártak 
a tűzoltók annak ellenére, hogy 
hivatalosan Érd nevét viseli a ti
zenhét településért felelős tűz
oltó-parancsnokság. Ha azon
ban a Belügyminisztérium ja
vaslatával a kormány is egyet
ért, egyértelműbbé válik a fur
csa helyzet, amely eddig sem 
töltötte el örömmel az érdieket. 
A belügyminiszter levelet kül
dött a két érintett település pol
gármesterének, amelyben előze
tes egyetértéséről biztosította 
egy új, százhalombattai tűzoltó- 
laktanya megépítésének tervét. 
Ezzel párhuzamosan megszűn
ne az érdi intézmény.

Érthető, hogy a döntés előtt 
mind Érd, mind Százhalombat
ta megpróbált olyan megoldást 
találni, amely helyben biztosít
ja a gyors tűzoltást, hiszen eb
ben a „műfajban” minden perc 
számít. Az érdi önkormányzat 
korábban nem tudott helyet ad-

Ehhez az érdi családiházhoz már későn érkeztek
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ni a tűzoltóknak, csak egy iro
dának és egy tűzjelző állomás
nak, így ők a Dunai Kőolajfino
mító üzemi tűzoltóságának te
lephelyén állomásoztak. Érd 
ezért 40 millióért megvásárolt 
egy csarnokot, amelyet át kel
lett volna alakítani a járművek 
befogadására. A Belügyminisz
térium becslése szerint azonban

ez többe került volna, mint egy 
új laktanyát építeni. Mivel 
azonban új szabályozás szüle
tett, amely szerint az államnak 
kell tűzoltóságot építeni, a pol
gármester 55 millióért felaján
lotta a telepet az államnak, és 
megindult az ingatlan-huzavo
na. Amikor a Belügyminisztéri
umnak tájékozódnia kellett ar

ról, hol akarja működtetni a tűz
oltóságot, Százhalombattán az 
önkormányzat a vasútállomás 
környékén közműves területet 
biztosított a laktanyaépítéshez. 
Az érdi képviselő-testület idén 
beleegyezését adta ahhoz, hogy 
a tűzoltók hivatalosan is „ki
költözzenek” a városból. A ha
tározatot azonban óvások és le
velezések sora követte a polgár- 
mester részéről, amíg végül ő is 
beleegyezett a döntésbe.

Az előzetes egyetértés azon
ban még nem a végleges döntés. 
Ehhez először a hivatásos ön- 
kormányzati tűzoltóságról szóló 
rendelet módosítása kerül a kor
mány elé. Ezután még szükség 
van a város képviselő-testületé
nek határozatára is, majd zöld 
utat kaphat a laktanyaépítés. 
Egy szakember becslése szerint 
egy ilyen építkezés átlagosan 
300 miihóba kerül. Az országos 
parancsnokság idei tervében 
egyébként szerepel az építkezés 
elindítása. A konkrét döntést ez 
is, illetve az a tény is sürgeti, 
hogy évről évre nő az építések 
költsége. Az új laktanya megépí
tése után Százhalombattán két 
tűzoltólaktanya lesz, az öt kilo
méterre fekvő Érden egy sem. 
Igaz, az üzemi tűzoltók eddig is 
csak egészen különleges esetben 
mentek a DKV-n kívül oltani.

M. H. T.


